
Protok61 Nr 612011 

z posiedzenia Komisji O§wiaty i Kultury 


w dniu 23 sierpnia 2011 r. 


Posiedzenie rozpoczt(to 0 godz. 16.00 
Lista obecnosci i porzqdek obrad stanowi'l. zala,cznik do protokolu. 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli : 
I.Burmistrz Toszka Pan Grzegorz Kupczyk 
2.Z-ca Burmistrza Pani Zdzislawa Mrozek 
3.Skarbnik Gminy Pan Artur Krawczyk 
4.Przedstawiciele OSP Toszek - Pan Zablocki i Pan Giemza 
5.Przedstawiciel Biura Wspolpracy Departamentu Dolnego Renu 

i Wojewodztwa SU~skiego Pani Lewczuk 
6.P.o Kierownika ZOPO Pani Cecylia Cieslik 
7.Podinspektor Pan Jacek Dolinski 
Przewodnicz'l.cy Komisji Pan Adam Konieczny powital zebranych 
i przedstawil projekt porz'l.dku posiedzenia. 
Czlonkowie Komisji jednoglosnie / za-7 / przy'jt(li proponowany porza,dek 
obrad. 
Na wstt(pie Przewodnicz'l.cy Komisji odczytal pismo OSP w Toszku w sprawie 
przyznania dodatkowych srodkow w wysokosci 10.000 zl . 
Pismo jest zala.cznikiem do niniejszego protokolu. 
Dodatkowych informacji w tym temacie udzielali przedstawiciele OSP Toszek 
Pan Zablocki i Pan Giemza. 
W odpowiedzi na pytanie dotycza,ce wysokosci srod kow budzetowych dla tej 
jednostki w roku biezqcym - Pan Zablocki poinformowal , ze wynosily one 
21.500 zl + 1.000 zl na obchody 130 - lecia jednostki , ktore przeznaczono na 
remont samochodu JELCZ .Srodki budzetowe zostaly wydatkowane na : 
- motopompt( szlamow't 
- 2 wt(ze 
- prostownik 
- w'tz do szybkiego natarcia 
- opal 
- rolety zewnt(trzn e na samJELCZ 
- paJiwo 
- materialy do remontu beczki JELCZ 

http:Przewodnicz'l.cy
http:Przewodnicz'l.cy
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Radny Kokoszka zapytat ; jakie mamy korZYSci z tego , ze nalezymy do 
Krajowego Systemu Ratownictwa Gasniczego ? 
Pan Zablocki poinformowal , ze gdybysmy nie nalezeli - to w og61e nie mamy 
zadnego sprz~tu .1ezeli chodzi 0 kwoty to w powiecie otrzymujemy jedn't z 
wi~kszych kwot tzn. ok. 3-7 tys zt . Zakupy takze S't dokonywane przez Zarz'td 
Wojew6dzki, gdyz istnieje mozliwosc uzyskania dofinansowania. 
Pan Zablocki podkreslil brak srodk6w finansowych wg obecnego stanu na 
uzupelnienie brak6w w umundurowaniu , sprz~cie oraz opalu. 
Po wyjasnieniach Przewodnicz'tcy Komisj i podzi~kowal przedstawicielom OSP 
Toszek za udzial w posiedzeniu. 
Burmistrz Toszka przedstawil wysokosc srodk6w budzetowych w Dz. 754 w 
latach 2009 - 2010 - 2011 kt6rych wysokosc jest bardzo zblizona. 
Ponadto Burmistrz podkreslil koniecznosc weryfikacji zakup6w poszczeg61nych 
jednostek przez Zarz'td OSP , a takZe zaproponowat rozwazenie mozliwosci 
sukcesywnego przekazywania srodk6w finansowych np . co 0,5 roku. 
W podsumowaniu Komisji zaproponowata ponowne rozpatrzenie pisma na Sesji 
po informacji 0 dzialaniach OSP Gminy Toszek oraz zaproszenie na Sesj~ w 
przyszlosci Komendanta PSP w Gliwicach. 

Ad.l 
Przedstawiciel Biura Wsp61pracy Departamentu Dolnego Renu i Wojew6d ztwa 
SI'tskiego Pani Lewczuk poinformowala , ze na mocy zawartego Porozumienia 
podj ~to decyzj~ 0 przystapieniu do realizacji projektu polegaj'tcego na 
wsp61pracy zamk6w sredniowiecznych we Francji , we Wloszech oraz w 
Toszku w dziedzinie oferty turystycznej , v.rymiany doswi adczen , wsp6lpracy 
ze Stowarzyszeniami oraz zapobiegania wykluczeniu os6b niepelnosprawnych 
i starszych. 
Koszt calego projektu wraz z 50% dofinansowanie wynosi 313.000 euro. 
Zakladany koszt przypadaj'tcy na Gmin~ Toszek to ok. 26.000 euro / bez 
dofinansowanial .Relatywnie moze on bye nizszy.W ramach w/w srodk6w 
nalezy przygotowae kilkuminutow't prezentacj~ filmow't, poniesc koszty 
organizacji podr6zy i nocleg6w oraz poniese koszty os6b pracuj'tcych na rzecz 
projektu.O ile Gmina Toszek wyrazi zgod~ na udzial w projekcie, ze stron't 
francusk'tzostanie podpisana stosowna umowa, a realizacja nast'lPi od roku 
przyszlego przez okres 
2 - 2,5 roku. 
W odpowiedzi na pytanie dotycz'tce roli os6b niepelnosprawnych w projekcie 
Pani Lewczuk poinformowaia , ze dotyczy ona poszerzenia oferty dla tej grupy 
ludzi. 
Radny Bartnicki podkreSlil , ze skoro Gmina ma v.rydac 26.000 euro to dobrze 
byloby, aby po zakonczeniu projektu cos wymiernego pozostalo w Gminie . 
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W podsumowaniu dyskusji Burmistrz zaproponowaJ: , aby w pierwszej 
kolejnoSci z projektem zapoznae nowego Dyrektora Centrum Kultury , gdyz to 

on b<edzie ten projekt realizowaJ: 

Nast<epnie trzeba rozpoznae mozliwosci pozyskania dofinansowania oraz realne 

koszty prowadzenia projektu i poszukae rozwiqzan / np. czy film mogJ:aby 

zrobie grupa mJ:odziezy , kt6re konczy sw6j projekt pLFiJomowy Toszek / , a 

takze ile srodkow jestdmy w stanie wyJ:ozye z budzetu Gminy. 

Atutem jest to , ze mozemy bye postrzegani z bardzo znanymi zamkami 

Europy , co na pewno b<edzie wielkq promocjq naszej Gminy. 

W posiedzeniu Komisji nastqpil'a 5 min przerwa. 

Po przerwie : 


Ad.2 
Radca Prawny Pan Andrzej Malski omowiJ: propozycje zmian nadzoru 
prawnego Wojewody do projektu statutu soJ:ectwa , ktore praktycznie Sq 
zmianami kosmetycznymi. 
Proponowane zmiany dotyczyJ:y b<edq takze sta~utu Osiedla Oracze. 
W /w propozycje stanowiq zaJ:qcznik do protokoJ:u 

Ad.3 
P.o Kierownika ZOPO Pani Cecylia Cieslik zwrociJ:a si<e 0 stanowisko Komisji 
dotyczqce zawarcia Porozumienia z Miastem Gliwice w sprawie zwrotu 
kosztow dotacji udzielonej przez Miasto Gliwice na kazde dziecko b<edqce 
mieszkancem gminy Toszek ucz<eszczajqce do przedszkola niepublicznego w 
Gliwicach. 
Chodzi 0 kwot<e ok. 3.000 zJ: , ktore nie sq zabezpieczone w budzecie .00 dnia 
30 wrzesnia roku ubiegJ:ego miasto Gliwice miaJ:o przekazae gmnie Toszek 
p[isemnnq informacj<e na temat planowanej liczby dzieci w przedszkolach 
niepublicznych , ktore Sq mieszkancami gminy Toszek i na kt6re b<edzie 
przekazywana dotacja w kolejnym roku budzetowym.Informacja taka Gminie 
nie zostala przekazana w zwiqzku z czym srodki nie zostaly zabezpieczone. 
W podsumowaniu dyskusji w w/w sprawie Komi sja oswiaty wi<ekszosciq 
gJ:osow 1 5:0:21 w zwiqzku z nie przysJ:aniem informacji opowiedziaJ:a si<e za 
nieprzekazywaniem miastu Gliwice w/w srodkow. 

Ad.4 
I I Projekt uchwaly w sprawie : zmian miej scowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Miasta i Gminy Toszek oraz terenow zainwestowanych i 
rozwojowych solectwa Wilkowiczki. 

Wyjasnien do w/w projektu udzield Pan Jacek Dolinski. 

Projekt zostal przygotowany na wniosek firmy SMART , kt6ra jest wJ:ascicielem 

terenu b<edqcego przedmiotem zmiany. 
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Celem zmiany jest przeznaczenie teren6w rolnych pod zabudow« mieszkaniowo 

- uslugow'l. oraz teren6w ldnych pod zielen urz'l.dzon'l. 0 charakterze lesnym 

towarzysz'l.c'l. zabudowie mieszkaniowo-uslugowej. 

Drogi pozostaj'l. drogami wewn«trznymi . 

Projekt uchwaly byl juz tematem obrad Rady Miejskiej ,jednakze nie podj((to 

stosownej uchwaly z uwagi na liczny sprzeciw mieszkanc6w solectwa oraz 

zastrzezenia do wnioskodawcy. 

Pan Bartnicki podkrdlil , ze nalezy si« zastanowic w jal<i spos6b chcemy 

zwi«kszyc wplywy do budzetu : czy chcemy miec zaldady produkcyjne, czy 

rozbudow« mieszkaniow'l.. 

Burmistrz dodal , ze Gmina b«dzie miala zysk z renty planistycznej , ale 

jdnoczesnie straci kontrole nad tym co sie tam b«dzie dzialo. 

Z-ca Burmistrz podkrdlila , iz nie bez znaczenie w tej sprawie jest zdanie 

mieszkanc6w. 

Przewodnicz'l.cy Komisji odczytal pismo Pani Ewy Kalus dotycz'l.ce zapytania : 

czy wsr6d proponowanych zmian w planie zagospodarowania znajdzie si« 

zmiana polegaj'l.ca na wykrd lenie planu obwodnicy. 

Pan Dolinski poinformowal , ze w odpowiedzi na pismo Pani Kalus zostanie 

poinformowana , ze w/w sprawa zostala dod ana do wniosk6w 0 zmian« w planie 

zagospodarowania przestrzennego . 

Burmistrz Toszka dodal , ze wyst"-Pi z zapytani em do GDDKiA 0 informacj« : 

czy obwodnica jest uj«ta w planach do realizacji na najblizsze lata. 

21 Projekt uchwaly w sprawie : utworzenia odr«bnego obwodu glosowania 


dla przeprowadzenia wybor6w do Sesju Rzeczypospolitej Polskiej i do 
Senatu Rzeczypospolitej Polskiej w dniu 9 pazdziemika 2011 r. 

Komisja nie wniosla uwag do przygotowanego projektu uchwaly. 
31 Projekt uchwaly w sprawie : nadania Statutu Zespolowi Obslugi Plac6wek 

Oswiatowych w Toszku. 
Pani Cieslik wyjasniia , ze w/w statut byl juz wczesniej omawiany.Zawiera on 
podstawowe obowi'l.zki , a takZe te wynikle z pyzej«cia zadan dotychczas 
wykonywanych przez pracownik6w obslugi szk61 tzn. place i wszystko co jest z 
tym zwi'l.zane. 
41 Projekty uchwal w sprawie : 

a/ ustalenia opiat za swiadczenia w przedszkolu pUblicznym prowadzonym 
przez Gmin« Toszek 

bl ustal enia oplat za swiadczenia w oddzialach przedszkolnych przy szkolach 
podstawowych prowadzonych przez Gmin« Toszek 

Po podj«ciu w/w uchwal na poprzedniej Sesji i przekazaniu ich organowi 
nadzoru prawn ego - wyniku konslutacji ustalono dokonanie zmian . 
Zmiany polegaj'l. na : 
w § 1 zast"-Piono okreslenie z "podstawy programowej" na "zapewnienie 
nauczania , wychowania i opieki" 

http:polegaj'l.ca
http:dotycz'l.ce
http:Przewodnicz'l.cy
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w § 3 zosta! wykreslony ust. 2 i ust. 3 - gdyz zdaniem nadzoru zapisy te nalezy 
uj'lcC w umowie cywilno-prawnej 
Cz!onkowie Komisji zapoznali si~ z pismem Dyrektora SP w Toszku w 
sprawie : przyznania srodk6w w wysokosci 70.104,86 z! I kwota 50.000 z! jest 
dofinansowaniem MEN I na doposazenia bazy sportowej. 
Pani CieSlik poinformowala , ze faktycznie srodki w wysokosci 50.000 zl z 
MEN zostaly przekazane pod koniec roku 20 I 0 .Srodki te przeszly do nadwyzki 
budzetowej i zostaly rozdysponowane w tegorocznym budzecie. 
Burmistrz Toszka dodal , ze jezeli w budzecie znajd'lc s i~ wolne srodki ponownie 
rozpatrzy si~ mozliwosc przekazania kwoty 50.000 zl SP w Toszku na 
doposazenie bazy sportowej. 
51 Projekt uchwa!y w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2011 
Pani Cieslik poinformowala , ze projekt dotyczy przekazania Szkole 
Podstawowej w Toszku srodk6w pochodz'lccych z wynajmu sal w roku 2010 
w wysokosci 2.800 zl na zakup maszyny czyszcz'lccej dla plac6wki 
Komisja jednoglosnie I za-7 I opowiedziala si~ za podj~ciem uchwaly. 
P.o kierownika ZOPO pinformowala r6wniez , iz z projektu porz'lcdku obrad 
Sesji zostanie wycofany proj ekt uchwa!y w sprawie : wyrazenia zgody na 
zawarcie Porozumienia dotyczqcego udost~pnienia informacji , gdyz na t~ 
okolicznosc nie jest wymagana uchwala Rady Miejskiej. 
Porozumienie zostanie zawarte przez Burmistrz Toszka z Uniwersytetem 
SI'lcskim w Katowicach na udzielenie informacji na temat stanowiska pracy i 
wysokosci wynagrodzenia dla nauczyciela SP w Paczynie bior'lccego udzial w 
projekcie "Podyplomowe Kwalifikacyjne Studia w zakresie lCT , j~zyka obcego 
oraz Historii i Spoleczenstwa .Dziedzictwa epok" Realizowanym w ramach 
RPO Kapital Ludzki.Projekt jest wsp61finansowany przez Uni~ Europejska oraz 
budzet jednostek samorz'lcdu w postaci tzw. wkladu wlasnego , kt6rym w tym 
przypadku jest wynagrodzenie nauczyciela . 
61 Projekt uchwaly w sprawie : powolania Zespolu di s opiniowania kandydat6w 

na lawnik6w. 
Komisja oswiaty do skladu Zespo!u zaproponowala radnych Eugeniusza Kuca 
oraz Iren~ Klausa .Kandydaci wyrazili zgod~ na udzia! w pracach Zespolu. 
71 Projekt uchwaly w sprawie : przekazania srodk6w finansowych dla Policji. 
Projekt dotyczy przekazania srodk6w w wysokosci 2.000 z! na nagrody za 
osi'tgni~cia w sluzbie dla Policjant6w Posterunku Policji w Toszku. 
Burmistrz dodal , ze budzecie byly zabezpieczone dla Policji srodki w 
wysokosci 15.000 zl /w tym 2.000 zl na nagrodyl , ale srodki te zostaly 
przeniesione na pokrycie koszt6w akcji gasniczej . 
81 Projekt uchwaly w sprawie : przystqpienia Gminy Toszek do realizacji 

inwestycji polegaj'lccej na budowie og61nodost~pnego , bezplatnego 

kompleksu boisk sportowych wraz z szatniami i zapleczem socjalnym 

w ramach programu "Moje boisko - Orlik 20 12" 
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Burmistrz poinformowal , ze jest ogloszony ostatn i nab6r na rea li zacj ~ w/w 
projektu .Wniosek b~dzie sldadany w m-cu wrzesniu - stqd koniecznos6 
podj«cia uchwa!y . 
Na rea li zacj~ inwestycji b~dzie pzreznaczony teren za Szko1qPodstawowq w 
Toszku.Koszt inwestycji to ok. 1 mIn zl z czego mozna uzyskac dofinansowanie 
w wysokosci 70% 
Komisj a jednoglosnie I za-7 I poprala podj«ci e uchwaly. 
91 Projekt uchwaly w sprawie : zmiahn w budzecie Gminy Toszek na rok 20 11 
Proj ekt dot. przeznaczenia srodk6w w wysokosci 3.2 11,76 zl na wydatki 
rzeczowe zwiqzane z promocjq Gminy I folder, materialy promocyjne I 
Komisja nie wnios!a uwag do w/w projektu. 
101Projekt uchwa!y w sprawi e : zmian w budzecie Gmibny Toszek na rok 20 11 
Projekt dotyczy przeznaczenia srodk6w w wysokosci : 
- 7.000 zl na pokrycie koszt6w wykonania instalacji elektrycznej w lokalu 

Harc6wki w Toszku. 
- 39.000 z! na dop1at« do zbiorowego odprowadzania sciek6w I zabezpieczone 

srodki w budzecie na ten cel zostaly przeniesione na prowadzenie akcji 
gasniczej I 

- 500 zl na zap1at~ koszt6w energii elektrycznej w swietlicy wiej skiej w 
Kotliszowicach Iwzrost koszt6w z uwagi na prowadzony remont I 

Komisj a nie wnios1a uwag do w/w projektu uchwaly. 
II! Projekt uchwa1y w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 20 11 
Projekt dotyczy przeznaczenia srodk6w w wysokosci 65.000 zl na materialy i 
prace geodezyjne. 
Burmistrz poinformowal: , ze dotyczy to podzia1u dzial:ki mi«dzy ulicq 
Glowackiego , Porzecznq i Wielowiejskq.Tereny od strony HAWEXU b«dq 
propnowane pod garaze . 
Komisja nioe wniosla uwag do w/w projektu. 
121 Projekt uchwaly w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2011 
Projekt dotyczy zwi«kszenia dochod6w - wp1ywy z dywidend w wysokosci 
93.988 zl oraz zwi~kszenia wydatk6w w wysokosci : 

- 2.500 zl na pokrycie koszt6w energii elektrycznej , wody i zakup paliwa 


dl a OSP 
- 2.000 zl na nagrody dla policjant6w 
- 89 .488 zl na pokrycie koszt6w pobytu mieszkanc6w naszej gminy w domach 

pomocy spo1ecznej 
Komisja nie wniosl:a uwag do w/w projektu. 
131 Projekt uchwal:y w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2011 
Projekt dot. przyj~cia dofinansowania z Agencji Nieruchomosci Rolnych w 
wysokosci 100.000 zl z przeznaczeniem na wykonanie projektu budowlanego 
przebudowy bloku mieszkalnego w Paczynie. 
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Burmistrz doda! , ze w roku przysz!ym z budzetu trzeba b~dzie do!ozyc 
40.000 zl , gdyz calosc zadaniajest wyceniona na 140.000 zl. 

Komisja nie wniosl:a uwag do przedstawionego projektu uchwaly. 

141Projekt uchwaly w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2011 

Projekt dotyczy przeznaczenia srodk6w w wysokosci 6.000 zl na okrycie 

koszt6w przejazdu i ubezp ieczenia grupy sportowej do gminy partnerskiej 

Hohenau. 

Przewodnicz<\.cy Komisji odczytal pismo U.LKS Pniow iLKS Przyszlosc 

Ciochowice z prosb<\. 0 pomoc w sfinansowaniu tego wyjazdu. 

Komisja jednoglosnie I za-7 I popar1a podj~cie uchwa1y. 

lS I Projekt uchwaly w sprawie : zmian w wieloletniej prognozie finansowej 


Gminy Toszek na lata 211-201 7 
W/w projekt odzwierciedla decyzje zawarte we wczesniej podj ~tych uchwa1ach. 
161Projekt uchwa1y w sprawie : przyst'tPienia do sporz<\.dzen ia Studium 

uwarunkowan i kierunk6w zagospodarowania gminy Toszek . 
Burmistrz poinformowal , ze projekt dotyczyc b~dzie zmian w zwi<\.zku z 
propozycj<\. powstania farm wiatrowych. lezeli b~dzie akceptacj a na obydwu 
Komisjach Rady - projekt zostanie wniesiony pod obrady Sesj i. 
Ponadto Burmistrz poinformowa1 , ze w przedmiotowej sprawie odbylo si~ juz 
spotkanie z mieszkancami Samowa i nie by10 zadnych sprzeciwow .W srod~ 
takie zebranie odb~dzie s i ~ na Oraczu. 
Komisja oswiaty nie wniosla uwag do w/w projektu. 

Ad.6 
Pan Ireneusz Kokoszka w zwi<\.zku zgloszeniem sprz<\.taczki Urz«du 0 
zaczepiaj<\.cych j<\. grupach mlodziezy po zakonczeniu pracy w czasie zamykania 
Urz~du i nieobecnosci w tym czasie pracownik6w Posterunku Policji zwroci! s i ~ 

do Burmistrza 0 interwencj~ w tej sprawie. 
Burmistrz poinformowal , ze zwr6ci Policj antom uwag~ na t~ spraw~ i 
zaproponowal , aby tego typu uwagi przekazywano na biez<\.co.Ponadto 
Burmistrz poinformowa1 , ze w ostatnim czasie Policjanci na gor<\.cym uczynku 
zlapali grup~ m10dziezy , ktora ni szczy1a 1awki .Cz~sc tych !awek zostala juz 
odremontowana. 
W odpowiedzi na pytanie dotycz<\.ce spotkania w K1ubie Sportowym 
Zamkowiec Burmistrz poinformowa1 , ze Komisja Rewizyjna jest w trakcie 
kontroli prawidlowosci wykonania tej inwestycji.Wnioski zostan<\. 
przedstawione na Sesji .Ponadto zostanie zgloszony projekt do Spichlerza na 
remont dachu tego obiektu.Koszt realizacji zadania to ok. 45.000 zl , z 
dofinansowania mozemy dostac ok. 25.000 zl 
W odpowiedzi na pytanie radnego Bartnickiego w sprawie dotycz<\.cej 
tinansowania Sp6lek Wodnych - Z-ca Burmistrza poinformowa1a , ze temat nie 

http:dotycz<\.ce
http:Przewodnicz<\.cy


8 

nie zostai jeszcze uzgodniony , natomiast bedzie przeprowadzona 
inwentaryzacja row6w melioracyjnych. 
Pan Ireneusz Kokoszka - Przewodniczqcy Rady Miejskiej w Toszku 
poinformowalo spotkaniu w dniu 7.09.201 1 r. na terenie Nadlesnictwa 
Rudziniec z gminami Wielowies i Rudziniec .Spotkanie to jest zainicjowane 
przez Pana Mamoka w zwiqzku z obchodami Roku Lasu 
Szczeg6ly zostanqradnym przekazane po Sesji Rady Miej skiej. 

Po wyczerpaniu porzqdku obrad Przewodniczqcy Komisji Pan Adam Konieczny 
podzi«kowat zebranym za udziai i zakonczyl posiedzenie 0 godz. 19.15 

ProMJolowata Przewodniczqcy Komisji 

';u..'c.~Dot~~cha Adam Konieczny 


